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Protokół nr XXXVI/22 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 28 stycznia 2022 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość (zdalny tryb obradowania) 
 

Tematy sesji: 
 

➢ przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na rok 2022 

➢ przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2022 

➢ sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok i plany pracy Komisji na 2022 

rok 
 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 13.20 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady - Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Przewodniczący Rady - Jan 

Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady - Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady - Joanna 

Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof 

Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, 

Marcin Paluszek, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, 

Aldona Struzik, Marcin Wach, Violetta Wiercińska, Władysław Wołosz. 

(nieobecny: Lesław Podgórski, Wiesław Żurek) 
 

2. Prezydent Miasta Świdnicy - Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta - Jerzy Żądło 

4. Zastępca Prezydenta Miasta - Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta - Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta - Kacper Siwek 

7. Radca Prawny - Mariusz Starke 
 

8. Zaproszeni Goście, m. in.: 

Dyrektorzy Wydziałów oraz Kierownicy Referatów/Biur Urzędu Miejskiego: 

- Krystian Werecki - Dyrektor Wydziału Gospodarki Odpadami 

- Lesław Lula – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji 

- Magdalena Okniańska-  Kierownik Referatu Organizacji Pozarządowych  

- Alicja Masny – Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej 

- Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 
 

 PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej. 

4. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Świdnicy na 2022 rok. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy za 2021 rok. 

6. Przedstawienie Planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy na 2022 rok. 

7. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Świdnicy    

 na 2022 rok- (zał. nr 1, proj. XXXVI/10).  

8. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie- (zał. nr 1, proj. XXXVI/: 1-9, 11). 

9. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 17.12.2021 r. 
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10. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

11. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

12. Zakończenie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.   

______________________________ 
 

Ad 1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych oraz Gości, dokonał 

otwarcia XXXVI sesji Rady Miejskiej w Świdnicy (przeprowadzonej w trybie zdalnym)        

w dniu 28.01.2022 r., a następnie stwierdził quorum (21 radnych) i poinformował                     

o prawomocności obrad.  

_______________________________ 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poinformował, że 3 stycznia dotarła do nas 

informacja o śmierci Jacka Drobnego – byłego opozycjonisty, Prezydenta Miasta i radnego 

Rady Miejskiej w Świdnicy. Poprosił o powstanie i uczczenie Jego pamięci minutą ciszy. 

_______________________________ 
 

Ad 2. Przedstawienie porządku XXXVI sesji Rady Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek XXXVI sesji Rady 

Miejskiej (zał. nr 2) i poinformował, że wpłynęły:  

- autopoprawka do projektu uchwały nr XXXXVI/1 w sprawie określenia warunków 

  i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Miasta Świdnica 

Informację o autopoprawce przedstawił Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło. 
 

- wniosek Przewodniczącego Rady o wprowadzenie do porządku obrad punktu:  

„Stanowisko Radnych Rady Miejskiej w sprawie solidarności z Ukrainą i wyrażenie pełnego 

wsparcia społeczności Świdnicy dla narodu Ukraińskiego, także mieszkańców naszych miast 

partnerskich Niżyna i Iwano-Frankowska” jako punkt 4., a kolejne punkty otrzymują 

numerację o jeden numer wyższą.  

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - przeprosił, że tak późno radni otrzymali stanowisko, 

ale zostało ono napisane dzisiaj w nocy oraz uzgodnione z Towarzystwem Lwowa i Kresów 

Południowo-Wschodnich. Chciał również podziękować za pracę przy tym stanowisku radnym 

: Magdalenie Rumiancew-Wróblewskiej  i Krzysztofowi Grudzińskiemu, ponieważ po nocach 

pomagali przy napisaniu tego stanowiska. Radni i Przewodniczący Klubów otrzymali 

stanowisko mailem. 
 

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad 

XXXVI sesji Rady Miejskiej z wprowadzonymi zmianami: 
 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 3) 
 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

_______________________________ 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół z XXXV 

sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem uwag wniósł   

o jego przyjęcie: 
w głosowaniu:  za - 21,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 4) 
 

protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

_______________________________ 



 3 

 

Ad 4. Stanowisko Radnych Rady Miejskiej w sprawie solidarności z 

Ukrainą i wyrażenie pełnego wsparcia społeczności Świdnicy dla 

narodu Ukraińskiego, także mieszkańców naszych miast partnerskich 

Niżyna i Iwano-Frankowska 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił „Stanowisko Radnych Rady 

Miejskiej w sprawie solidarności z Ukrainą i wyrażenie pełnego wsparcia społeczności 

Świdnicy dla narodu Ukraińskiego, także mieszkańców naszych miast partnerskich Niżyna     

i Iwano-Frankowska” (zał. nr 5). 
 

Radni nie wnieśli uwag do stanowiska. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie „Stanowisko 

Radnych Rady Miejskiej w sprawie solidarności z Ukrainą i wyrażenie pełnego wsparcia 

społeczności Świdnicy dla narodu Ukraińskiego, także mieszkańców naszych miast 

partnerskich Niżyna i Iwano-Frankowska”: 
 

w głosowaniu:  za - 21,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 6) 
 

„Stanowisko Radnych Rady Miejskiej w sprawie solidarności z Ukrainą i wyrażenie 

pełnego wsparcia społeczności Świdnicy dla narodu Ukraińskiego, także mieszkańców 

naszych miast partnerskich Niżyna i Iwano-Frankowska” zostało przyjęte 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – jeszcze raz bardzo serdecznie wszystkim Państwu 

dziękuję. Wykazaliśmy się wszyscy dojrzałością , za którą jeszcze raz bardzo serdecznie 

dziękuję. 

_______________________________ 
 

Ad 5. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej  

na 2022 rok  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przestawił plan pracy Rady Miejskiej  

na 2022 rok (zał. nr 7). 
 

Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury, Komisja 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy 

Międzynarodowej -  zaopiniowały pozytywnie plan pracy Rady Miejskiej na 2022 rok. 
 

Radni nie wnieśli uwag do planu pracy Rady Miejskiej na 2022 rok. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie plan pracy Rady 

Miejskiej na 2022 rok: 
 

w głosowaniu:  za - 21,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 8) 

 

plan pracy Rady Miejskiej na rok 2022 został przyjęty 

_______________________________ 
 

Ad 6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy za 2021 rok 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Magdalena Rumiancew-Wróblewska 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji w 2021 roku (zał. nr 9). 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Krzysztof Grudziński 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w 2021 roku (zał. nr 10). 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Marcin Wach przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji w 2021 roku (zał. nr 11). 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji w 2021 roku (zał. nr 12). 
 

W imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Wiesława Żurka, sprawozdanie                           

z działalności i realizacji wniosków pokontrolnych Komisji w 2021 roku przedstawił 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski (zał. nr 13). 

_______________________________ 
 

Ad 7. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2022 rok     
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Magdalena Rumiancew-Wróblewska 

przedstawiła plan pracy Komisji na 2022 rok (zał. nr 14). 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska przedstawiła plan pracy Komisji na 2022 rok (zał. nr 15). 
 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Krzysztof Grudziński 

przedstawił plan pracy Komisji na  2022 rok (zał. nr 16). 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Marcin Wach przedstawił 

plan pracy Komisji na 2022 rok (zał. nr 17). 

_______________________________ 
 

Ad 8. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2022 rok  
 

Projekt uchwały nr XXXVI/10 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2022 w 

imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Wiesława Żurka przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska (zał. nr 18). 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVI/10 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok : 

 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 19) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/10 został przyjęty. 

_______________________________ 
 

Ad 9. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 9.1. 

Projekt uchwały nr XXXVI/1 w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu na terenie Gminy Miasta Świdnica wraz z autopoprawką przedstawił 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło (zał. nr 20,21). 
 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy 

Międzynarodowej zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
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Radny Marcin Wach – moja Komisja tego nie opiniowała, natomiast mam pytanie do Pana 

Prezydenta, ponieważ nie wiem czy było to zawarte we wnioskach Komisji Rewizyjnej, ale 

dochodziło do kuriozalnej sytuacji, ponieważ miasto przekazuje pieniądze klubom 

sportowym, potem z tych samych pieniędzy kluby sportowe płaciły np. za wynajmowanie sali 

od OSiR-u. To generuje podwójne koszta. Czy możliwość rozliczania klubów sportowych 

bezgotówkowo , żeby nie musiały dostać ,a potem płacić pieniędzy jest tam też zawarta , czy 

w ogóle ktoś o tym pomyślał? 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, aby ktoś 

bezgotówkowo wynajmował jakiekolwiek obiekty sportowe w Świdnicy.  W tym momencie, 

przy naszej sytuacji związanej z lokalami dostępnymi dla klubów sportowych, ważny jest 

sposób wykorzystania tych pomieszczeń. Opisał, jak wyglądały poprzednie praktyki, kiedy 

kluby nie płaciły za wynajęcie obiektów sportowych. W tym wypadku doszliśmy do takiego 

wniosku kilka lat temu, że jakakolwiek , nawet mała odpłatność , ponieważ nasze świdnickie 

kluby płacą tylko 20% ceny stawki godzinowej przyjętej przez OSiR, jest bardzo mocnym 

udogodnieniem dla naszych klubów sportowych. To jest następna forma dotacji, jaka została 

wprowadzona 5 lat temu. Następną ważną rzeczą jest dochód , który dostaje Świdnicki 

Ośrodek Sportu i Rekreacji i dochody z tej działalności trafiają od razu do Gminy Miasta 

Świdnicy. 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska -  Pan Prezydent Żądło wszystko wyjaśnił. Były 

w poprzednich kadencjach podejmowane różne próby, jak wesprzeć kluby sportowe , czy je 

zwolnić, czy jednak wprowadzić odpłatność. Opisała, jak wyglądał eksperyment w kadencji 

2010-2014, kiedy kluby otrzymały więcej pieniędzy na pełną odpłatność za wynajęcie 

obiektów sportowych. W ten sposób wypłynęło z tego systemu wtedy 350 tysięcy rocznie , to 

zostało znowu zmodyfikowane, ten model z 20% odpłatnością, który jednak kluby 

dyscyplinuje bardzo mocno do tego, żeby w określonych godzinach , w określonych 

rezerwacjach korzystały z sali za cenę, której nie uzyskają nigdzie indziej , jest najlepszym 

modelem , najbardziej sprawdzonym i należy go utrzymać. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło – jeszcze jedna rzecz ważna. Jednostka, jaką jest OSiR, 

odlicza również VAT. Jeżeli byłyby udostępnione komuś jakiekolwiek boiska czy budynek 

sportowy w formie darmowej, trzeba by było zmienić sposób rozliczenia VAT. Nie byłby        

to sposób rozliczenia stuprocentowego tylko trzeba by było to rozliczać procentowo,                  

to  następny element, w którym miasto traciłoby dochody związane z udostępnieniem 

budynków sportowych. 

 

Radny Władysław Wołosz – chciał w tym temacie zabrać głos ale Pan Prezydent i Pani 

Prezydent wszystko wyjaśnili, dlaczego jest tak a nie inaczej i widocznie tak powinno być. 
 

Radny Marcin Paluszek – zapytał, czy w załączniku powinna być podana kwota taka jaka jest 

czyli 50 tysięcy czy to jest błąd? W załączniku w punkcie drugim jest podana kwota, nazwa 

źródła „wnioskowana kwota dotacji 50 tysięcy”, „finansowe środki własne 50 tysięcy”. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło – nie, to jest błąd, techniczny błąd, 50% pewnie 

finansowanie środkami własnymi. 
 

Radny Marcin Paluszek – tak, 50 i 50, ale tutaj kwoty to powinny być puste pola. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło – tak, oczywiście puste pola, kwoty w zależności od tego, 

jaka kwota będzie przeznaczana na finansowanie sportu w budżecie. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – proszę to od razu poprawić. 
 

Radny Ryszard Makowski – to, co powiedział Pan Prezydent oraz Pani Prezydent i te 20%     

to nie tylko jest w Świdnicy, to jest bardzo dobra forma, bo tak powinno być, a tamto,           

co kiedyś było, tam było 50% albo bezgotówkowo to forma jest zła, to jest forma najlepsza 

jaka może być tylko. 
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Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska – zapytała, czy kluby sportowe w tym momencie 

tylko i wyłącznie w ramach konkursu będą dostawały dotacje, czy już jest powołana komisja 

konkursowa i kto wchodzi w jej skład oraz wskazała błąd w jednym z końcowych akapitów 

projektu uchwały, w którym powinien być rok 2022, a jest rok 2020, może zostało to już 

poprawione bo było to zgłaszane, jednak w dokumentach, do których mamy teraz dostęp ten 

błąd nadal występuje. W uzasadnieniu do uchwały, „w okresie od 3-5 stycznia 2002 roku”. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - 2022 roku, jest poprawione.  
 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - dobrze, ja mam jeszcze dostęp do starej wersji 

dokumentów. Poprosiła o informacje o komisji. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - komisja nie została jeszcze powołana, będzie ona 

powołana, w skład komisji konkursowej, która brała pod uwagę rozdanie środków z ustawy    

o wolontariacie był przedstawiciel ROP-u Pani Magdalena Okniańska, był przedstawiciel 

działu Biura Sportu, przewodniczącym komisji byłem ja. Ta komisja jeszcze nie jest 

powołana, natomiast będzie powołana w najbliższych dniach, po uchwaleniu tego projektu 

uchwały. Myślę, że będzie podobny skład. 
 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - czy przewidujemy w tej komisji udział chociaż 

jednego radnego? 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - jeżeli radni sobie tego życzą, to taka osoba będzie brała 

udział w komisji. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski- pod warunkiem, żeby to nie byli radni zainteresowani. 
 

Radny Mariusz Kuc - uważam, że jest to bardzo dobry projekt uchwały, systematyzujący         

i porządkujący sprawy związane z finansowaniem i rozliczaniem klubów sportowych, 

szczególnie tych, które do tej pory korzystały ze sporych środków z promocji miasta. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – chciałby zwrócić uwagę, że pieniądze, które dajemy 

klubom, żeby nie było tak, że później kluby mają zobowiązania do innych instytucji w Polsce 

i trochę źle rozsławiają nasze miasto. Są takie przypadki, że kluby po prostu nie płacą swoich 

zobowiązań, a są to kluby z naszego miasta, które my finansujemy. 
 

Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski – chciałby sprostować, ponieważ radni nie mogą 

uczestniczyć w komisjach konkursowych. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały      

nr XXXVI/1 : 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 22) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/1 został przyjęty. 

______________________________ 
 

Ad 9.2. 

Projekt uchwały nr XXXVI/2 w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2022 przedstawił Dyrektor Wydziału 

Gospodarowania Odpadami Krystian Werecki (zał. nr 23). 
 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - Panie Dyrektorze, chciałbym podziękować właśnie za 

te prace, w szczególności za te dzikie wysypiska, które zawsze, jeżeli zgłaszamy są one 

uprzątane. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały        

nr XXXVI/2 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 24) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/2 został przyjęty. 

______________________________ 
 

Ad 9.3. 

Projekt uchwały nr XXXVI/3 w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 105        

w Świdnicy przedstawił p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji Lesław Lula (zał. nr 25). 
 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały        

nr XXXVI/3 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się -0 , 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 26) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/3 został przyjęty. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej Danuta 

Morańska odczytała pismo Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 105 Pani Magdaleny Pielach       

(zał. nr 27). 

______________________________ 
 

10 min przerwy  

______________________________ 

Ad 9.4. 

Projekt uchwały nr XXXVI/4 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miasta Świdnicy oraz nadania jej statutu przedstawiła Kierownik Referatu 

Organizacji Pozarządowych Magdalena Okniańska (zał. nr 28). 
 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały      

nr XXXVI/4 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 29) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/4  został przyjęty. 

______________________________ 
Ad 9.5. 

Projekt uchwały nr XXXVI/5 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto Świdnica przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej Alicja Masny (zał. nr 30). 
 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały       

nr XXXVI/5: 
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w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się -0 , 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 31) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/5  został przyjęty. 

______________________________ 
Ad 9.6. 

Projekt uchwały nr XXXVI/6 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasto Świdnica na lata 2022 – 2026 

przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej Alicja Masny (zał. nr 32). 
 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały      

nr XXXVI/6 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 33) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/6 został przyjęty. 

______________________________ 
Ad 9.7. 

Projekt uchwały nr XXXVI/7 w sprawie przystąpienia do opracowania projektu 

dokumentu „Strategia Rozwoju Miasta Świdnicy 2030 PLUS” przedstawiła Dyrektor 

Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz (zał.nr 34). 
 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska – w przedstawionym harmonogramie spora część 

poświęcona jest na konsultację i warsztaty, chciałabym bardzo zachęcić do udziału w takich 

spotkaniach, będziemy też zapraszać mieszkańców. Terminy dotyczą  miesięcy wiosennych   

i letnich. Mamy nadzieję, że pandemia nie będzie nam przeszkadzała. Będzie możliwość, aby 

przed rozpoczęciem prac zaprosić Państwa na specjalnie dedykowane warsztaty, które 

pokażą, w jaki sposób powstaje strategia, w jaki sposób nad nią pracować, by była dla nas 

drogowskazem do działań na najbliższe lata i będę namawiać, aby w takich spotkaniach 

uczestniczyć. Myślę, że z Panem Przewodniczącym uzgodnimy taki termin, by był on dla 

Państwa dogodny. Większość kadry kierowniczej samego Urzędu i instytucji miejskich takie 

warsztaty już przeszła, mamy o wiele lepszą wizję jak powinniśmy się do konstruowania tej 

strategii zabrać. Myślę, że dla Państwa takie szkolenie byłoby bardzo przydatne, jest to ważny 

dokument, który nie powinien później leżeć na półce, powinien być dla nas co roku 

podpowiedzią jak konstruować budżet, jakie zadania ujmować czy jakich dokonywać korekt. 

Takie spotkanie, żeby miało sens, musi trwać co najmniej jeden dzień szkoleniowy, czyli 6-7 

godzin, w związku z tym będziemy się starali, żeby to był termin dogodny dla Państwa, 

prawdopodobnie będzie to dla Państwa dzień wolny od pracy, bo większość z Państwa 

pracuje zawodowo, ale będziemy jeszcze rozmawiać, potem będę też zachęcać, żeby 

uczestniczyć w tych konsultacjach, przychodzić na spotkania, to jest naprawdę bardzo ważny 

dokument, dla nas w tej chwili kluczowy.  

Dopowiem kilka słów do tego, co powiedziała przed chwilą Pani Dyrektor. Jesteśmy w fazie 

trudnych negocjacji z władzami województwa o taki podział środków, które będą do naszej 

dyspozycji w następnej perspektywie finansowania, aby do samorządów trafiła kwota 

większa, niż proponuje się to w tej chwili. Podział dotyczy przede wszystkim Regionalnego 

Programu Operacyjnego. W poprzedniej perspektywie ilość środków unijnych na jednego 

mieszkańca Aglomeracji Wałbrzyskiej wyniosła ponad 360 euro. W tej chwili proponuje się 

nam między 70 a 80 euro. To nie jest tylko kwestia innego podziału, również pieniędzy 

unijnych na pewno będzie mniej. Wynika to zarówno z brexitu, jak i z tego, że województwo 

Dolnośląskie już odczuwa mocny, wysoki rozwój Wrocławia i gmin ościennych, czyli 
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podwyższenie PKB powyżej 75% średniej unijnej i to przekłada się na zupełnie inne kwoty, 

jakie na dany region przypadają. Jest jeszcze o czym dyskutować z Urzędem 

Marszałkowskim, na pewno takie dyskusje jeszcze będą, chcielibyśmy zabezpieczyć środki 

na te zadania, które są najważniejsze, wstępnie mogę powiedzieć, że absolutnym priorytetem 

będzie walka o dobry klimat czyli wszystkie zadania, które już w mieście podjęliśmy i które 

chcielibyśmy kontynuować. Mamy nadzieję, że pojawią się pieniądze na rewitalizacje, i to też 

jest kolejna grupa zadań, które byśmy chcieli kontynuować. Na bieżąco będziemy 

informować i o prowadzonych rozmowach i o bardziej skonkretyzowanym zarysie. Mam 

nadzieję, że sprawa środków, które dotyczą Planu Odbudowy zostanie załatwiona 

pozytywnie, ale samorządy mogą w tej sprawie tylko apelować do polskiego rządu. Mamy 

nadzieję, że dojdzie do negocjacji, zmiany polityki rządu i porozumienie pomiędzy Komisją 

Europejską a naszym rządem zostanie zawarte. Krajowy Plan Odbudowy, przedstawiony w 

Brukseli, uwzględnił wiele poprawek, które środowiska samorządowe do niego wnosiły. 

Wysłaliśmy nasze uwagi i jest tam sporo zadań, które jako samorząd chcielibyśmy                    

i moglibyśmy realizować. To opóźnienie, które nastąpiło już rodzi dość poważne skutki – 

można było do końca ubiegłego roku ubiegać się o wypłaty zaliczkowe, wtedy już to 

przepadło ale wierzymy, że jednak wszyscy zachowają na tyle dobrej woli i zdrowego 

rozsądku, żeby doprowadzić do realizacji tego planu, który całej Europie jest potrzebny, jak    

i w Polsce też, bo nasza sytuacja gospodarcza jest jaka jest, każdy pieniądz, który będzie 

stanowił wsparcie i pozwoli na skuteczną walkę z kryzysem, jest jak najbardziej pożądany. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – zachęcam do zaangażowania wszystkich radnych        

i dziękuję za to, że jest planowane takie spotkanie z radnymi a już najbardziej, że w dzień 

wolny od pracy. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski – zapytał, do kiedy obowiązuje poprzednia strategia ? 
 

Dyrektor Wydziału Anna Skrzypacz – do 2023 roku. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - To jest akurat dobry czas, żeby zacząć robić kolejną 

strategię. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały       

nr XXXVI/7 : 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 35) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/7 został przyjęty. 

______________________________ 
 

Ad 9.8. 

Projekt uchwały nr XXXVI/8 w sprawie zmian w budżecie przedstawił Skarbnik Miasta 

Kacper Siwek (zał. nr 36). 
 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - bardzo miło słyszeć to, co powiedział Pan 

Skarbnik.Nasza decyzja była rekomendowana przez Pana Skarbnika, dlatego taką podjęliśmy, 

bo ufamy Panu Skarbnikowi i cieszę się, że jest to taka dobra decyzja finansowa dla miasta.  
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - chciałabym dopowiedzieć słów kilka do tego, 

co powiedział Pan Skarbnik. Przedstawiamy małą propozycję korekty budżetowej, będziemy 

chcieli przedstawić w ciągu najbliższych tygodni zmiany dużo większe, ponieważ jesteśmy na 

etapie podsumowywania poprzedniego roku. Wszystkich danych jeszcze nie mamy, ale te 

pierwsze napawają troszkę optymizmem, ponieważ wykonaliśmy ten budżet lepiej niż 

planowaliśmy, czyli dochody za rok ubiegły były wyższe. O szczegółach nie chciałabym 

dzisiaj mówić, mogą się w ciągu najbliższych dni zmienić i z tych nadwyżek będziemy 
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musieli zabezpieczyć pieniądze na to, co było nieprzewidywalne w listopadzie ubiegłego 

roku, na koszty w zakresie opłat za prąd i gaz. W wyniku przetargu rozstrzygniętego                     

w listopadzie ubiegłego roku koszt prądu dla miasta jest o 85% wyższy niż w roku ubiegłym, 

zakładaliśmy kilkanaście procent. Kolejna sprawa dotyczy gazu, która jest niespodzianką dla 

tych, którzy korzystają z tego paliwa przy ogrzewaniu. Dotyka to też naszych jednostek,        

w związku z czym będziemy jeszcze szacować, ile nam zabraknie pieniędzy. Dobrą 

wiadomością jest to, że z tej nadwyżki będziemy chcieli zaproponować korektę budżetu        

w jednostkach miejskich. Chcielibyśmy, aby pracownicy naszych jednostek zarabiali lepiej 

niż w tej chwili i z pierwszych szacunków wynika, że kwota dofinansowania do wszystkich 

jednostek będzie mogła wynieść w sumie ok. 3 milionów zł i będą to pieniądze przeznaczone 

na podwyżki. Dotyczy to Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Ośrodka Sportu i 

Rekreacji, Straży Miejskiej oraz jednostek kultury. Jak ten podział będzie wyglądał to jeszcze 

za wcześnie, żeby o takich rzeczach szczegółowo mówić. Będziemy się mocno przyglądać jak 

dzisiaj wygląda średnia płaca w poszczególnych instytucjach. Na pewno taką instytucją, którą 

trzeba potraktować w sposób szczególny, bo tam podwyżek płac dzisiaj wykonać nie można 

jest Straż Miejska i Ośrodek Sportu i Rekreacji, ale też na pewno dla jednostek kultury i dla 

MOPS-u dodatkowe środki na ten cel się znajdą. Myślę, że to jest dobra wiadomość, 

szczegóły ujmiemy w następnej korekcie budżetu, którą będziemy chcieli Państwu 

przedstawić jak najszybciej po to, żeby dyrektorzy jednostek mogli wprowadzać to w życie. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Lech Bokszczanin - cieszymy się bardzo, że znalazły się środki na 

podwyżki i dobrze, że złożyliśmy jako Komisja Budżetu dwa wnioski o zabezpieczenie 

środków na podwyżki, nie ograniczając się do jednej kwoty tylko zostawiliśmy też kwotę 

otwartą bo widzę, że będzie można tutaj coś jeszcze uszczknąć. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Fasuga - zapytał, czy pracownicy urzędu też będą 

uwzględnieni w podwyżkach i czy pracownicy administracji, którzy pracują też w szkołach, 

którzy są pracownikami samorządowymi, będą też uwzględnieni w podwyżkach? 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - odpowiedziała, że pracownicy Urzędu 

Miejskiego też będą uwzględnieni, ale nie z tej kwoty. Założony jest niewielki wzrost 

wynagrodzeń, podobnie stało się w ŚOK-u, Bibliotece i w Muzeum i tu korekty nastąpią, 

natomiast chcemy, by w tej najbliższej korekcie środki były skierowane do jednostek poza 

Urzędem Miasta. Natomiast w urzędzie też są zabezpieczone środki, żeby niewielkiej 

podwyżki dokonać. Kolejny pracownik odchodzi z urzędu miasta, kolejne wypowiedzenie, 

które wpłynęło na moje biurko. To jest bodajże 6. osoba w ciągu ostatnich kilku miesięcy, 

która odchodzi z Urzędu ze względu na wysokość płac, firmy prywatne są w tej chwili coraz 

bardziej konkurencyjne jeśli chodzi o wynagradzanie, szczególnie osób z wysokim, 

specjalistycznym wykształceniem. To bardzo duża strata, ale w każdym takim przypadku 

rozmawiamy z dyrektorem czy kierownikiem danej komórki o możliwości rozłożenia 

obowiązków na pozostałych pracowników. To pozwala nam, bez zwiększenia ogólnego 

funduszu płac, na korekty płac, bo chcielibyśmy zatrzymać tę młodą, dobrą kadrę. W ciągu 

ostatnich lat w miejsce urzędników, którzy przeszli na emeryturę udało nam się pozyskać 

bardzo dużo młodych, dobrych, sprawdzających się specjalistów i bardzo chcielibyśmy ich   

w Urzędzie Miasta zatrzymać, ale to też wymaga takich korekt. Nie odpowiem teraz na 

pytanie dotyczące pracowników obsługi i administracji, też będziemy oczywiście o nich 

pamiętać. W wyniku przeniesienia księgowych do urzędu miasta, część byłych pracowników 

szkół to dzisiaj pracownicy urzędu miejskiego, księgowe, które w ramach oddzielnej komórki 

rozliczają nasze instytucje edukacyjne. Pamiętamy o pracownikach obsługi i administracji. 

Pełny obraz będziemy mieli po ostatecznych rozliczeniach, będziemy na ten temat i                

z Państwem rozmawiać i w korekcie do budżetu przedstawimy, jak to szczegółowo będzie 

wyglądało.  
 

Radny Władysław Wołosz - zapytał o punkt na stronie 5 - „przebudowa lokali mieszkalnych 

przy ul. 1 Maja w Świdnicy” i poprosił o przybliżenie tematu. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - odpowiedział, że tutaj nie ma żadnej zmiany, to jest rzecz, 

którą żeśmy w budżecie już zatwierdzili wcześniej. Jest to budynek trzymieszkaniowy,           
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w którym zrobiliśmy elewację i uprzątnęliśmy podwórko, natomiast teraz chcemy wykonać 

remont tych mieszkań . Będziemy się starali o środki zewnętrzne do tego zadania i mamy to 

w budżecie roku 2022 do wykonania. 
 

Radny Władysław Wołosz - zapytał, gdzie mieści się ten budynek? 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - 1 Maja 3 . 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - to jest ten malutki budyneczek niedaleko Placu 

Małgorzaty. Myśmy wtedy korzystali z programu unijnego, mieliśmy środki na rewitalizację, 

ten budynek był jednym z wytypowanych i staraliśmy się o środki zewnętrzne na remont 

pomieszczeń, bo tam jest potrzebny duży, gruntowny remont, niestety takich pieniędzy nie 

było. Mamy to zaplanowane w budżecie, chcemy to wykonać i w ten sposób uruchomić           

3 dodatkowe, w pełni zmodernizowane mieszkania. 
 

Radny Jan Jaśkowiak – to bardzo dobra wiadomość Pani Prezydent, ponieważ te podwyżki 

pracownikom jednostek administracji publicznej w naszym mieście były jak najbardziej i są 

potrzebne. Takiej samej treści interpelację przygotowałem na niniejszą sesję w tym tygodniu.  

Chciałem również podziękować i pogratulować Panu Skarbnikowi za inwencję i działania, 

które doprowadziły do zaoszczędzenia środków. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Gadzińska – zapytała o pozycję w dziale „700” – 

„zagospodarowanie terenu przy placu Michała Drzymały”, co kryje się pod tym 

zagospodarowaniem ? 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - chyba usunięcie tych przystanków, z tego co 

pamiętam. 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska – dokładnie tak. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Gadzińska – powstanie jakaś strefa bardziej zielona, czy to 

będzie przystanek dla mieszkańców czy coś innego? 
 

 Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło - te pieniądze na razie są przeznaczone na zasadzie 

wyburzenia tego, co tam istnieje, ci, co znają ten teren wiedzą, że tam jest część do 

wyburzenia, dopiero w to miejsce, w przyszłości może coś tam będzie można zrobić, 

natomiast na pewno będzie tam również usytuowana wiata przystankowa.  
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska – zapytała o sprawy własnościowe, bo bardzo długo 

ciągnęły się tam jakieś sprawy własnościowe jeżeli chodzi o właścicieli tych pawilonów, czy 

to już zostało wszystko uregulowane ? 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Gadzińska – chciałam jeszcze zadać pytanie do Pana 

Prezydenta zanim odpowie koleżance radnej. Zapytała, czy będzie wyburzone to co tu jest ale 

wiata przystankowa dla mieszkańców zostanie. Te 2 budynki, o których mówi Pan Prezydent 

to są budynki o dużym gabarycie i dosyć dużą powierzchnią, w tym miejscu jak one zostaną 

zburzone to będzie też coś tu zagospodarowane, nie będzie to puste miejsce. Patrząc na plac 

bywały różne sytuacje i różne miejsca, czasami było to posiedzenie dla osób, które z tyłu piły 

czy zostawiały butelki, a jednak na placu jest piękne miejsce i jest piękny plac zabaw, więc 

tam też warto zadbać, aby takie sytuacje już nie wróciły i nie miały miejsca. 
 

Zastępca Prezydenta Jerzy Żądło – w budżecie mamy zagwarantowane środki na wyburzenie 

i postawienie później wiaty przystankowej, co będzie z zagospodarowaniem terenu to 

będziemy na ten temat jeszcze rozmawiali. Jeśli chodzi o sprawy własnościowe, ten temat 

zakończył się, właściciel przegrał sprawę, natomiast jest on niewypłacalny i nie możemy dalej 

zostawiać tego tematu nierozwiązanego. To, co tam jest, uporządkować, uprzątnąć                   

i ewentualnie kiedyś myśleć o zagospodarowaniu. 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska – teren ten został wydzierżawiony na okres 20 

lat, okres ten został zamknięty . Właściciel pawilonów umową został zobowiązany do tego, że 
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po okresie 20 lat przywróci stan pierwotny czyli rozbierze te pawilony i w tym momencie 

zaczął się problem, odmawiał, leczył się długotrwale, okazał się osobą niewypłacalną. Trwało 

to kilka lat i w tej chwili my musimy podjąć decyzję i ponieść te koszta, bo miejsce jest 

paskudne, a włożyliśmy bardzo dużo energii i pieniędzy w to, aby Plac Drzymały wyglądał, 

tak jak dziś wygląda, to był nie tylko teren zielony, ale cała infrastruktura – jezdnia, chodniki, 

nowe oświetlenie i został nam ten jeden szpetny fragment. Będzie tam wiata przystankowa, 

która zabezpieczy dużą ilość pasażerów i będziemy się starali dokomponować ten teren do 

tego, co już zrobiliśmy wcześniej. Na pewno nasadzenia na Placu Drzymały, na ostatnim 

spotkaniu, kiedy sadziliśmy pamiątkowe drzewa rozmawialiśmy o tym, że tej przestrzeni jest 

dużo i właśnie wzdłuż ulicy warto by było sukcesywnie tę zieleń uzupełniać, na pewno będzie 

to miejsce docelowo ładnie zagospodarowane, skomponowane z pozostałą częścią Placu 

Drzymały. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Gadzińska – podziękowała Pani Prezydent, to doskonała 

informacja i dla mieszkańców i dla tych którzy czekają i przychodzą na przystanek, bo jest to 

miejsce w dużym centrum komunikacyjnym, przy galerii, targowisku, liceum jak                      

i również przy basenie i przy starej części miasta więc to dobre informacje . Podziękowała za 

wyczerpujące informacje. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały      

nr XXXVI/8: 
 

w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 8, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 37) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/8  został przyjęty. 

_______________________________ 
 

Ad 9.9. 

Projekt uchwały nr XXXVI/9 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek               

(zał. nr 38). 
 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały       

nr XXXVI/9: 

w głosowaniu: za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 8, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 39) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/9  został przyjęty. 

_______________________________ 
 

Ad 9.10. 

Projekt uchwały nr XXXVI/11 w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego przez 

Radę Miejską w Świdnicy w uchwale nr XXIV/259/20 z dnia 29 grudnia 2020 r.                

w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej      

w Świdnicy przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Kempa 

(zał. nr 40). 
 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały       

nr XXXVI/11: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 41) 
 

projekt uchwały nr XXXVI/11  został przyjęty. 
 



 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski – jest to jedna z niewielu sesji, na której nie 

było żadnego głosu przeciw.  

_______________________________ 

 

Ad 10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 17.12.2021r. 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska, w związku z problemami zdrowotnymi, 

poprosiła o zapoznanie się z papierową wersją sprawozdania z działalności Prezydent Miasta 

po 17.12.2021r. (zał. nr 42), które radni otrzymali na piśmie i o ewentualne zadawanie pytań. 

W załączeniu: 

▪ sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica (zał. nr 42a), 

▪ informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta (zał. nr 42b), 

▪ wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie                                 

  z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto 

  (sporządzony od dnia 16.12.2021 r. do dnia 26.01.2022 r.) (zał. nr 42c), 

▪ wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

  (zał. nr 42d), 

▪ wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych 

  (sporządzony od dnia 16.12.2021 r. do dnia 26.01.2022 r.) (zał. nr 42e). 
 

Ad 11. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje odczytali i złożyli radni: 

 

- Mariusz Kuc - …………………………………………..…........…………….(zał.nr 43) 

- Luiza Nowaczyńska -…………………….…….…………………...........(zał. nr 44,45) 

- Andrzej Ora – interpelacje złożone przed sesją ………………………….(zał. nr 46,47) 

- Marcin Paluszek -………………………..…………….............…………… (zał. nr 48) 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska -…………………………………………(zał. nr 49,50) 

- Violetta Wiercińska -………………………………………………......…(zał. nr 51,52) 

- Władysław Wołosz - ………………………………………………………...(zał. nr 53) 

- Marcin Wach - ……………………………………………………………....(zał. nr 54) 

 

Radny Józef Cygan złożył interpelację bez odczytania na sesji (zał. nr 55).  

Radna Danuta Morańska odczytała treść interpelacji złożonej przed sesją (zał. nr 56). 
 

Radny Jan Jaśkowiak - poprosił o sfinansowanie nowej sceny estradowej dla Świdnickiego 

Ośrodka Kultury, w związku z uszkodzeniem poprzedniej. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - chciałbym się odnieść do mojej interpelacji                

z początku stycznia, gdzie prosiłem o informacje, jakie zwyżki cen prądu i gazu są w naszych 

jednostkach i samym urzędzie, ze względu na to, że w szpitalu „Latawiec” to podwyżka 

prawie 600%. Oczekuję takiej odpowiedzi, wiem, że jeszcze być może tych rachunków nie 

ma, ale jeżeli nasze jednostki będą miały takie informacje, to proszę o odpowiedź na tą 

interpelację. 
 

Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski - żeby od razu uspokoić atmosferę po bardzo 

emocjonalnym wystąpieniu Pani Radnej, jesteśmy po kilku rozmowach z przedstawicielami 

poradni, rozważaliśmy różne lokalizacje, jest to sprawa, która jest rozłożona w czasie i nie ma 

… - (nastąpił problem z łącznością). 
 

Prezydent Beata Moskal-Słaniewska – wiele nieścisłości w tej wypowiedzi się pojawiło, po 

pierwsze wszystko uzgadniamy z poradnią w Czarnym Borze i wszystkie warunki zostały 

dopowiedziane, nie widzę żadnych przeszkód. Poradnia to miejsce gdzie udziela się pomocy, 

można powiedzieć medycznej, przyjmując, że alkoholizm to choroba i wymaga ona również 

wsparcia dla rodzin, więc jeżeli przedtem w budynku przy ul, Westerplatte funkcjonowała 

poradnia i filia MOPS-u to nie widzę żadnych przeszkód, żeby teraz poradnia funkcjonowała 

przy MOPS-ie przy ul Franciszkańskiej, gdzie zagospodarowaliśmy nasz duży budynek            
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i chcielibyśmy go optymalnie wykorzystać. Pan Prezydent Chojnowski kilka razy 

uczestniczył w rozmowach i wszystko zostało uzgodnione z poradnią i nie widzę tutaj 

żadnych przeszkód w funkcjonowaniu tych dwóch jednostek , natomiast problem, z jakim 

boryka się Świdnica od wielu lat to nie kolejne schronisko tylko tzw. noclegownia. 

Przedstawiła zasady działania noclegowni a schroniska. 

O tym problemie mówiliśmy od lat, niestety współpraca ze schroniskiem Brata Alberta nie 

jest współpracą dobrą, w związku z tym część bezwzględnie obowiązkowych zadań w tym 

zakresie musimy wziąć na siebie . W tym zakresie też jesteśmy od miesięcy obligowani  przez 

m.in. służby Wojewody, musimy się wywiązać z tego, co Wojewoda na nas nakłada jako 

obowiązek czyli zapewnienia takiego miejsca. Mówimy o noclegowni czyli miejscu 

czasowego pobytu osób bezdomnych i w tej sytuacji ta lokalizacja wydaje się jak najlepsza. 

Poradnia, która wcześniej funkcjonowała w centrum miasta na ul. Chrobrego, na ul. 

Franciszkańskiej funkcjonowała będzie tak samo dobrze. My jako gmina, co roku 

przygotowujemy naszą politykę wsparcia dla osób uzależnionych , współuzależnionych, które 

nie odbywa się tylko przez poradnię. Przedstawiła zadania realizowane dzięki polityce 

wsparcia dla osób uzależnionych. To rzeczy kompletnie niezwiązane z poradnią odwykową , 

realizujemy je sami jako miasto poprzez nasze instytucje i pracowników, zabezpieczamy na to 

środki i wsparcie dla dzieci w naszych placówkach jest realizowane właśnie dzięki 

wypracowanym przez nas programom i dzięki pracownikom Wydziału Polityki Społecznej, 

MOPS-u czy współpracującą z nami policją i Strażą Miejską. Te zadania są realizowane i to 

w jak najszerszym zakresie, w jakim się tylko da. Odniosła się do ostatnich doniesień 

medialnych o interwencji w rodzinie przemocowej, nietrzeźwej matce i zabraniu 4 dzieci pod 

pieczę zastępczą. Zaapelowała, aby reagować na takie sygnały i nie być wobec nich 

obojętnym. 
 

Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski – żeby uspokoić atmosferę i nie wprowadzać 

błędnych informacji do obiegu, zaktualizuję Państwa wiedzę w tym zakresie. Jesteśmy po 

kilku spotkaniach z przedstawicielami poradni, żeby zapewnić płynne działanie i nikt niczego 

nie wykonuje z miesiąca na miesiąc czy z dnia na dzień, tylko dzieje się to wszystko w 

uzgodnieniu. Jeżeli chodzi o MOPS, chciałbym poinformować, że jego zadania i to jak działa 

ta instytucja w ostatnich miesiącach i latach, bardzo zmieniła swój zakres działania. 

Przedstawił obecny zakres działania MOPS. Ten zakres jest coraz szerszy, coraz więcej osób 

może korzystać z pomocy tej instytucji. Od niedawna, przez pandemię ,są problemy w wielu 

szkołach i rodzice oczekują takiego wsparcia, więc uruchomiliśmy specjalny punkt 

psychologiczny dodatkowy przy ulicy Długiej 33, z którego mogą korzystać rodzice i dzieci 

poza godzinami pracy szkoły, także ten zakres ciągle się zwiększa. Poradnia jest jednym          

z elementów tego systemu, który my jako miasto oferujemy. Chcielibyśmy uspokoić Państwa, 

poradnia będzie miała ciągłość działania, jesteśmy cały czas w kontakcie, chcielibyśmy 

wspólnie wypracować takie rozwiązania, aby dzieci ze szkół, młodzież i ich rodzice mogli 

więcej z takiej pomocy korzystać. Jest to problem ogólnopolski w dobie pandemii i musimy 

wszyscy dołożyć szczególnych starań, tym bardziej, że system w Polsce ma pewne braki         

i psychiatria dziecięca, jak i system nie działa. Niestety LEX Czarnek zamiast skupić się na 

tym problemie, oferuje zupełnie innego typu rozwiązania, które nie są odpowiedzią na 

oczekiwania większości rodziców, dzieci, nauczycieli.  
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska – Pan Prezydent tak ładnie opowiedział, jak 

rozwiązywane są problemy, też się z tym zgadzam . Natomiast budynek przy ul. Westerplatte 

był budowany z pieniędzy, które m.in. Pani Dorota Szyłobryt włożyła w to, żeby 

zagospodarowywać te pieniądze przez 5 lat na budowę poradni przeciwdziałania 

alkoholizmowi. Przy okazji, że ten budynek był większych rozmiarów, tam również znalazł 

się MOPS. Wejście do MOPS-u i do poradni miało dwa zupełnie osobne wejścia ,więc tutaj 

klienci się nie spotykali. Teraz z moich informacji wynika, że MOPS znajduje się na parterze, 

prawdopodobnie 1. piętro planuje się dla poradni, do końca te pomieszczenia nie są 

przygotowane do prowadzenia terapii, na dodatek osoby wchodzące do budynku będą się 

spotykać. Nie jest rzeczą dobrą, kiedy budynek dostosowany na właśnie takie potrzeby jest 

zabierany poradni. Poradnia miała do wyboru albo zaprzestać działalności w Świdnicy albo 

przyjąć Państwa warunki. Przyjęła te warunki, bo patrzy na plusy pracy poradni 
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przeciwdziałania alkoholizmowi. To nie jest do końca dobry pomysł mówienie o noclegowni 

obok brata Alberta, gdzie mogą być przyjmowani wszyscy, w tym momencie klienci brata 

Alberta będą mogli sobie spokojnie pójść do tej noclegowni. Ten budynek nie jest 

dostosowany do potrzeb noclegowni, brak jest łazienek, nie wiem czy istnieje tam prysznic, 

nie ma hydrantu, który spełniałby te podstawowe warunki, żeby taki budynek mógł 

funkcjonować jako noclegownia, natomiast rozmawiałam z nowym prezesem, którym jest ks. 

Tomasz Zając. Nie ma żadnych przeciwskazań, żeby dochodzić do kompromisu z miastem. 

Ksiądz jest nowym prezesem, jest otwarty na współpracę, miał tylko prośbę do Pani Dyrektor 

Violetty Kalin, żeby wywiady, które proponowała były w skróconej formie. Ksiądz na pewno 

nie raz prowadził z Panią Prezydent rozmowy i nie jest to człowiek zamknięty na współpracę 

z miastem. Nie wiem, jaki jest cel zajmowania teraz budynku przez miasto, być może jest 

jeszcze inny cel, natomiast bardzo się dziwię, że pojawił się pomysł noclegowni, bo kiedy ja 

takie pomysły dawałam, jeszcze wtedy pracująca w MOPS-ie Pani Grażyna Gąska mówiła 

„no ale co ty tutaj sprowadzisz prawie że wszystkich bezdomnych tutaj do Świdnicy” i naraz 

my wracamy do pomysłu noclegowni. Wiem, że to wielki problem, nieraz miałam do 

czynienia z osobami nawet u mnie na klatce siedzącymi, spokojnie porozmawiałam, dałam 

możliwości temu człowiekowi, możliwości są ale nie można niszczyć czegoś, co dobrze 

funkcjonuje, naraz to niszczymy, zabieramy budynek, wymyślamy sobie pomysł, nie wiem 

czy zostanie on do końca zrealizowany czy nie, teraz jest takie mówienie o tym, że to będzie 

noclegownia, może jest inny cel tego budynku. Nie może być sytuacji, że ci sami klienci będą 

się spotykać na schodach, a będą się spotykać, i jaki jest cel terapii prowadzonej przez osoby 

pracujące w poradni przeciwdziałania alkoholizmowi. Proszę to przemyśleć, uważam, że 

problem wśród młodzieży i rodzin jest coraz większy i my powinniśmy iść w tym kierunku, 

nie wiem też, jak sprawa wygląda jeśli wcześniej był to pieniądz konkretnie przeznaczony na 

budowę poradni. Teraz sobie wymyślamy inny cel i jeszcze mamy mieć dodatkowe środki, 

żeby ten budynek dostosować do potrzeb noclegowni i to obok brata Alberta, gdzie prowadzi 

się działania, żeby ludzie nie pili, my sobie stworzymy konkurencyjną instytucję, która będzie 

z sobą konkurować. Ci, którzy będą wyrzucani z brata Alberta przejdą do noclegowni i będą 

sobie tam żyć na własny rachunek, dla mnie to nie jest dobry pomysł, a najbardziej dziwi 

mnie fakt, że radni o tym pomyśle nie byli poinformowani. Myślę, że jesteśmy wybrani przez 

mieszkańców, do mnie dotarły te informacje, spróbowałam się tą sprawą zająć, natomiast 

Państwo robiliście to poza zasięgiem radnych, wcześniej dużo energii poświęciłam, żeby 

pomóc poradni, żeby z ul. Chrobrego została przeniesiona do innego budynku, który będzie 

rzeczywiście do tych potrzeb dostosowany. W tym temacie nie będę więcej zabierać głosu. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - poziom szczegółowości w tej chwili jaki jest między 

Panem Prezydentem a Panią Radną jest już taki, że niektórzy radni mogą nie być w temacie. 

Prosiłbym, to są faktycznie ważne tematy społeczne i tutaj się zgłasza Przewodniczący 

Komisji Społecznej Pan Marcin Wach i sądzę, że te problemy powinniśmy faktycznie na 

takiej komisji rozwiązywać. 
 

Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski - nie chciałbym, żeby jakieś przekłamanie czy 

nieprawdziwe informacje poszły w eter, ponieważ tu nie wszystko jest tak, jak mówi Pani 

Radna. Z prawnikami i odpowiednimi służbami pracujemy nad pewną koncepcją 

wykorzystania tego budynku, czyli na pewno zgodnie z przeznaczeniem, z tymi zasadami, 

które obowiązują wydatkowania środków alkoholowych, nie podjęlibyśmy żadnych działań, 

które byłyby sprzeczne z prawem. W budynku na Westerplatte dotychczas były różne 

funkcje,  był i MOPS i nadal tam działa jeszcze Oddział MOPS-u, było stowarzyszenie Pani 

Grażyny Sławińskiej-Gąski, te pomieszczenia były na różne cele wykorzystywane, m.in. 

spotykają się i spotykali członkowie różnych stowarzyszeń i grup. Są to działania obliczone    

w czasie. Członkowie Komisji Spraw Społecznych, myślę, że Pan Przewodniczący to 

potwierdzi, że nic nie dzieje się bez wiedzy radnych, a ta komisja właśnie do tego jest 

powołana, żeby z nią konsultować czy opiniować pewne działania. O problemach ze 

schroniskiem i stowarzyszeniem Państwo wiedzieli już wcześniej i nie są to żadne działania 

nieprzemyślane i wykonywane z dnia na dzień. Proszę nie wprowadzać w błąd wszystkich       

i dać czas na mądre przygotowanie, odpowiednie, oczywiście zgodne z przepisami                  
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i w ustaleniach z odpowiednimi podmiotami. Bardzo prosimy o zachowanie pewnego 

poziomu merytoryki i nieemocjonowania się w takim stopniu. 
 

Radny Marcin Wach – do MOPS-u przy ul. Franciszkańskiej mamy teraz 3 wejścia także 

mam nadzieję, że to będzie uwzględnione i to, o czym mówi Pani Zofia nie będzie miało 

miejsca, że ofiary nie będą się spotykały ze swoimi prześladowcami. Jeśli chodzi                    

o utworzenie przez miasto swojej noclegowni to jest bardzo dobra wiadomość, nie jest to 

żadna konkurencja, bo od 2019 roku Straż Miejska, Policja, wszystkie służby w Świdnicy       

o to apelowały, także świdnicki MOPS, ponieważ współpraca z Towarzystwem Św. Brata 

Alberta jest strasznie utrudniona, są nawet na to dokumenty, które były również pokazywane 

na komisji i że jakakolwiek próba kontroli kończyła się dziwnymi sformułowaniami typu „jak 

wam się nie podoba to możecie swoich zabierać” itd. Dziwi mnie, że Pani Zofia jest teraz 

zaskoczona tą wiadomością, ale nie była zaskoczona tym, że Towarzystwo będzie budować 

trzecie schronisko przy ul. Św. Brata Alberta koło Latawca, coś tu nie gra. Na następne 

posiedzenie komisji, na którym będzie ten temat poruszany, zaproszę Panią Zofię.  
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - wydaje mi się, że to właśnie komisja jest dobrym 

miejscem, żeby takie sprawy tam roztrząsać, także apeluję, byśmy się spotykali na komisjach. 
 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

                                          _______________________________ 

 
Ad 12. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 
 

Radny Lech Bokszczanin – chciałbym w imieniu członków klubu „Koalicji dla Świdnicy” 

złożyć wniosek, w którym zmieniamy nazwę naszego klubu, członkami pozostaną                  

w dalszym ciągu Lech Bokszczanin jako przewodniczący, Violetta Wiercińska i Marcin 

Wach, natomiast klub od dzisiaj będzie nosił nazwę „Nowa Nadzieja”. „Nowa Nadzieja” jest 

to ruch społeczny, który powstał na Dolnym Śląsku, będziemy rozszerzali naszą działalność. 

Chcielibyśmy jak najbardziej zaprosić do współpracy jak najszersze grono, wszystkich 

Państwa, wszystkie osoby, które działają w polityce i poza polityką i zapraszamy do śledzenia 

jutro dużego eventu naszej organizacji, także możemy się zobaczyć jutro. 
 

Przewodniczący Rady Jan Dzięcielski - Szanowni Państwo, Szanowni Mieszkańcy, 

chciałbym zaprosić wszystkich Państwa na Finał XXX Orkiestry Świątecznej Pomocy, który 

odbędzie się w Teatrze Miejskim w Świdnicy od godziny 12. Zachęcam do otwarcia naszych 

serc na potrzeby najmłodszych. 

_______________________________ 
 

Ad 13. Zakończenie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam 

XXXVI sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 
 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Protokołowała:  

Anna Stodółkiewicz      Jan Dzięcielski 
..................................................... 

       /Anna Stodółkiewicz / 

  

Świdnica, dnia 28.01.2022r.                  


